SUMMARY
The present investigation focuses on two goals. On one hand, the criteria for the decision of an intensive dam foundation treatment are proposed. On the other hand, from the water pressure tests to check the effectiveness of the ground treatment can be carried out. 

According to the first one, the SPI index reflects on the rock mass quality and it will zoning the dam foundation regarding areas in which this intensive treatment is necessary (Class C and Class D) and zones that only requires a local treatment (Class B). At the same time, zones in which the SPI index shows Class B the rock mass can act as a natural drainage system. 

The increasing of the grouting effectiveness requires the identification of the presence or absence of weathering residue into joints. In the zones of extreme alteration, the Hydraulic Auscultation will allow for to measure the effectiveness of the rock mass treatment. 

RÉSUMÉ

Deux aspects  sont les principaux dans cette recherché. D´une part, il faut d´établir les critères d´un traitement intensive de la fondation des barrages. D´outre part, et à partir de l´information des essais d´eau à pression, l´amélioration des travaux du traitement. 

Sur le premier point, l´Index SPI, cet à dire, la qualité de la roche de fondation, il va permettre la détermination des zones où le traitement intensive est nécessaire (Classe C et Classe D), en face des traitements locaux (Classe B). De la même façon, quelques parts de la fondation de qualité Class B, elles peuvent se transformer en zones de drainage naturel. 

Pour l´amélioration des résultats de l´injection, il faut l'identification de la qualité des matériaux des discontinuités. Dans les zones d´altération extrême, le Contrôle Hydraulique, permettre la mesure de l´effectivité du traitement du massif rocheux.

